

Shingrix Herpes Zoster Vaccine

【ISHI】自費 Shingrix® Herpes Zoster Vaccine

ATC Code : J07BK03

【I7053】員工 Shingrix® Herpes Zoster Vaccine

中文名：欣剋疹帶狀疱疹疫苗 «GSK»

適應症：適用於 50 歲(含)以上的成人及 18 歲(含)以上且具有罹患帶狀疱疹風險較高的成人，以預防帶狀疱疹及其相關併發症，如疱疹後神經痛(post-herpetic neuralgia, PHN)。

藥理分類：Vaccine; Vaccine, Recombinant.

主成分：1. 含供泡製成懸液注射劑用的**粉末**(注射用凍晶粉末)與**懸液**(注射用液劑)。
2. 泡製之後，每劑(0.5 毫升)含有 50 微克之 gE 抗原(Varicella Zoster Virus glycoprotein E)。

用法用量：Administration:

- **IM: Administer IM**, preferably in the deltoid muscle. Injecting in the central, thickest part of the muscle to reduce the risk of shoulder injury related to vaccine administration.
- Do not mix with other vaccines or injections; separate needles and syringes should be used for each injection.
- Zoster vaccine (recombinant) **should not** be administered within 2 months of zoster vaccine (live).
- To prevent syncope-related injuries, patients should be vaccinated **while seated or lying down**.

Dosage regimen:

Shingles prevention:

Adults **≥18 years** of age (immunocompromised [current or future]):

- 0.5 mL administered as a 2-dose series at 0 and 2 to 6 months; for persons who may benefit from a shorter vaccination schedule, may administer at 0 and 1 to 2 months.

Adults **≥50 years** of age (immunocompetent):

- 0.5 mL administered as a 2-dose series at 0 and 2 to 6 months.

CDC/ACIP recommendations:

If the second dose is delayed or interrupted, the series does not need to be restarted. If the interval between dose 1 and 2 is <4 weeks, then the second dose should be repeated at least 4 weeks after the dose given too early.

不良反應：頭痛、噁心、嘔吐、腹瀉及/或腹痛、肌痛、疲倦、發冷、發燒。注射部位：疼痛、發紅、腫脹、搔癢。

注意事項：

1. Shingrix 僅供**肌肉注射**，理想的注射部位是三角肌。
2. **製備**：(1)將裝有懸液之小瓶中的全部內容物抽入針筒。(2)將針筒中的全部內容物加入裝有粉末的小瓶中。(3)**輕輕振搖**，直到粉末完全溶解。
3. 泡製後應立即使用；如果無法立即使用，應存放於冰箱中(2°C 至 8°C)。如果未在 **6 小時內**使用，應予以丟棄。
4. 本疫苗不能與其他藥品混合使用。
5. 如果要將 Shingrix 和另一種注射型疫苗同時施打，一定要將兩種疫苗施打於不同的注射部位。

懷孕期：已知懷孕的婦女應避免接種 Shingrix 疫苗。

授乳期：目前尚未研究母親在施打 Shingrix 後，對接受母乳哺育之嬰兒的影響。

儲存：保存在攝氏 2°C 至 8°C，不得冷凍。請置於原始包裝中保存，避光保存。